
Tisztelt Polgármester Úr! 
 
 
 
Füzesgyarmat Város Önkormányzatával 2003-ban kötöttem megállapodási szerződést, 
melynek megfelelően látom el Füzesgyarmat gyermeklakosságát 0-18 év között. 
A praxis létszáma jelenleg 970 fő. 2011-ben 9051 orvos-beteg találkozásra került sor,  
Jelenleg a 2008. októberében leadott beszámolóhoz hasonló helyzeti képet vázolhatok fel.  
A rendelőben megjelent gyermekek nagy része szezonális megbetegedések miatt jelentkezik, 
annak ellenére, hogy nem ez jelenti a gyermekgyógyászati szemlélet lényegét.  
Az egyre növekvő számú statikai problémák, elhízás általában általunk észlelt probléma, mely 
a lakosságot nem feltétlenül zavarja, magatartászavarok már gyakrabban jelentenek problémát 
a családnak is, bár általában a gyermekközösségek felől kapunk jelzést. Egyre nagyobb 
problémát fognak jelenteni az elhízás, egészségtelen életmód következtében kialakuló szív-
érrendszeri, anyagcsere megbetegedések, melyek már időnként a gyermekpopulációban is 
gyógyszeres kezelést igényelnek, magával vonva annak mellékhatásait, előrevetítve a majdani 
munkából való távolmaradás időtartamának emelkedését…. 
Sajnos a mi preventív szemléletünk nem valószínű, hogy elegendő a lakosság egészségügyi 
helyzetének megváltozásához, még akkor sem, ha a naprakész információk megszerzéséhez 
hétvégeken veszek részt továbbképzéseken, maximálisan kihasználom az on-line 
továbbképzéseket, a szaklapokat pedig az esti-éjszakai órákban olvasom el, s akkor sem, ha a 
nap 24 órájában kerülnek kielégítésre a betegigények. 
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